

assessment or for an increase in the degree of aggravation be adjudicated by one Commissioner.

#### *Recommendation 44*

The Woods Committee Recommendation 44 that the Bureau of Pensions Advocates be relieved of the necessity of providing information to the office of the Minister of Veterans Affairs.

#### *Recommendation 74*

That a compassionate pension under section 25 may be awarded in excess of the maximum assessment of 350% as provided in Recommendation 65(4).

#### *Recommendation 82*

That the Act be amended to provide that attendance allowance be paid to pensioners only if their need of attendance is conditional, wholly or in part, upon a pensionable disability.

#### *Recommendation 88*

The Table of Disabilities provides for automatic increases in pension of 10% upon reaching the ages of 55, 57 and 59 for those in receipt of pension at the rate of 50% or more in respect of amputation or disabilities due to or arising out of wounds or injuries, the result of direct action with the enemy. The Woods Committee recommended that these provisions should apply to all pensionable conditions arising from injuries or accidents, and that the existing 80% ceiling be removed to provide up to three increases to a maximum of 100%. The estimated annual cost of implementation of this recommendation was given as \$3,734,050.

The Veterans' Organizations suggested a modification, to provide up to three increases; these to be available only to the gunshot wound group and to amputations from injury or accident. The estimated cost was given as \$1,500,000 per annum when all eligible pensioners had reached the age of 59. The cost of implementation during the first year was estimated at \$500,000.

d'augmentation quant à l'évaluation ou au degré d'aggravation, soient approuvés ou rejetés par un commissaire.

#### *Recommandation n° 44*

Que le Bureau des avocats des pensions soit libéré de l'obligation de fournir des renseignements au cabinet du ministre des Affaires des anciens combattants.

#### *Recommandation n° 74*

Que, en vertu de l'article 25, une pension de commisération puisse être accordée au delà de l'évaluation maximale de 350 p. 100, comme le prévoit la recommandation n° 65(4).

#### *Recommandation n° 82*

Que la loi soit modifiée afin de permettre qu'une allocation de soins soit versée aux pensionnés, seulement si leur besoin de soins dépend en totalité ou en partie d'une invalidité donnant droit à une pension.

#### *Recommandation n° 88*

La table des invalidités prévoit une augmentation automatique de 10 p. 100 à 55, 57 et 59 ans pour les anciens combattants qui touchent une pension d'au moins 50 p. 100 à l'égard d'une amputation ou d'invalidités liées ou consécutives à des blessures ou maladies survenues à la suite d'un engagement direct avec l'ennemi. Le Comité Wood recommande que ces dispositions soient appliquées à toutes les affections ouvrant droit à une pension qui découle de blessures ou d'accidents et que le plafond actuel de 80 p. 100 soit supprimé afin de permettre trois augmentations successives jusqu'au maximum de 100 p. 100. Le coût annuel de la mise en application de cette recommandation est estimé à \$3,734,050.

Les associations d'anciens combattants suggèrent d'établir trois augmentations qui ne seront accordées que dans les cas de blessures par arme à feu et d'amputations consécutives à une blessure ou à un accident. Le coût est estimé à \$1,500,000 par an lorsque tous les pensionnés admissibles auront atteint l'âge de 59 ans. On a estimé à \$500,000 le coût de la mise en application de cette recommandation au cours de la première année.